

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-07-08-37]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, January 25, 2008 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 25 janvier 2008 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

M. Barutciski
F. Boudreau
S. Clamageran
J. Drexler
G. Ewen
K. Hall
F. Kay
L. Lewin
V. Maharaj
A. Milne
D. Radoeva
M. Roy
D. Uritescu

G. Bernardi
C. Cindric
R. Despatie (Chair/Président)
H. El. Masry
S. Feder
A. Hutchison
S. Langlois
W. Maas
J. S. Marier
F. Mougeon
I. Roberge
A. Sangster
J. Volkhammer

M. Blumberg
C. Coates
I. Djordjevic
C. Eruktu
F. Garon
A. Kadian
S. Legault
E. Mahant
I. McDonald
A. Pinto
S. Rosiensi-Pellerin
S. Schoenfeld
A. Zamora

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

The Chair extended his appreciation to all those who were involved with the Examination for the Certificate of Bilingual Excellence.

He also discussed the need to create an ad hoc Committee to examine the question of Faculty Council Standing Committees' membership and reiterated his invitation for members to join.

2. Minutes of the previous meeting

December 14 , 2007 – [FC-07-08-31]

The minutes were **approved**. (Maas/Erutku)

3. Matters arising from the minutes

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

Le président remercie tous ceux qui ont participé à l'examen pour le Certificat d'excellence bilingue.

Il évoque également le besoin de créer un comité ad hoc pour examiner la question de la participation aux comités permanents du Conseil de la faculté. Il invite à nouveau les membres à en faire partie.

2. Procès-verbal de la séance précédente

14 décembre 2007 – [FC-07-08-31]

Le procès-verbal est **approuvé**. (Maas/Erutku)

3. Questions dérivant du procès-verbal

There was none.

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

▪ Associate Principals' Remarks

F. Boudreau noted that the nominations for the Principal's Award for Teaching Excellence have been opened. From now on, there will be an award for YUFA faculty members and one for CUPE faculty members. A new award, the Principal's Award for Research Excellence, will be announced shortly and details will soon be posted on the web. Faculty members are encouraged to participate.

F. Boudreau also encouraged students to take advantage of the new Student Lounge & Franco-Centre. This is located in the Café du Manoir in the basement of Glendon Hall and French Language monitors will be on site nearly every hour of the week except Fridays to provide students with opportunities to practice their conversational French and act as a resource for questions they might have in their written use of French. The centre is for everyone, FRLS students, Francophiles and Francophones alike.

L. Lewin mentioned the various initiatives taken to enhance the security on campus for the students, and this includes additional cameras and security officers.

5. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

J. Drexler presented the following:

Changes to Degree Requirements – Canadian Studies – FC-07-08-32 – the submission was **approved** as submitted.

(b) Curriculum Committee

4. Communications et questions diverses

▪ Remarques de la principale adjointe

F. Boudreau note que les nominations pour le Prix d'excellence pédagogique du principal sont maintenant ouvertes. Dorénavant, il y aura un prix pour les membres du corps enseignant de YUFA et un pour les membres du corps enseignant de CUPE. Un nouveau prix du principal, le Prix d'excellence de la recherche sera annoncé bientôt et les détails en seront postés sur le web. Elle encourage la participation des membres de la faculté.

F. Boudreau encourage également les étudiants à profiter du nouveau Salon des étudiants et Centre francophone, situé dans le Café du Manoir au sous-sol du pavillon York. Des moniteurs de langue française seront là presque toutes les heures de la semaine, sauf le vendredi, pour donner aux étudiants l'occasion de pratiquer leur français oral. Ces moniteurs serviront aussi de personnes ressources pour les questions que les étudiants pourraient avoir avec leur français écrit. Le centre accueille tout le monde, étudiants de français langue seconde, francophiles et francophones.

L. Lewin mentionne les différentes initiatives qui ont été prises pour renforcer la sécurité des étudiants sur le campus et qui comprennent des caméras et des agents de sécurité supplémentaires.

5. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

J. Drexler présente l'item suivant :

Changements aux exigences du programme – Études canadiennes – FC-07-08-32 – la proposition est **approuvée** telle que soumise.

(b) Comité des programmes

S. Clamageran, the Chair of the Curriculum Committee presented the submissions from the following departments:

- Drama Studies – FC-07-08-33 – the submissions were **approved** as submitted.
- French Studies – FC-07-08-34 – the submissions were **approved** as submitted.
- Sociology – FC-07-08-35 – the submissions were **approved** as submitted.
- Women’s Studies – FC-07-08-36 – the submissions were **approved** as submitted.

6. **New Business**

There was none.

7. **Adjournment**

The meeting adjourned at 2:05 p.m.

S. Clamageran, la présidente du comité des programmes présente les soumissions des départements suivants :

- Études d’art dramatique – FC-07-08-33 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.
- Études françaises – FC-07-08-34 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.
- Sociologie – FC-07-08-35 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.
- Études des femmes – FC-07-08-36 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.

6. **Affaires nouvelles**

Il n’y en a aucune.

7. **Ajournement**

La séance est levée à 14 h 05.